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spreekuur bondskantoor
Indien één van de leden of besturen van de tuinparken het Bondsbestuur wil spreken
dan moet daarvoor een afspraak worden gemaakt. Dit kunt u doen door een mail te
sturen naar het secretariaat van het bondsbureau, met daarin aangegeven het
gespreksonderwerp.
Daarna zal er in overleg met Bondsbestuur bekeken worden wanneer dit gesprek
eventueel kan plaats vinden en met welk bestuurslid. In beginsel worden deze
afspraken gepland op de dinsdagochtend.
Het bondskantoor is te bereiken met buslijn 33 vanaf het Centraal Station, uitstappen
bij de eindhalte aan de Volendammerweg in Amsterdam-Noord.
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visie en drijfveren
 Door de voorzitter, Ralf Grevelink

Beste Tuinders,
 
Als tuinder loop je altijd vooruit op de seizoenen. Er zijn genoeg
planten in de tuin die zichzelf uitzaaien, vermeerderen en
zonder extra inspanning groot en sterk worden. Maar dat geldt
lang niet voor alle planten. Dus zit mijn vrouw in november op
de knieën met een bollenschepje, omdat zij wil dat in het vroege
voorjaar de tuin mooi in bloei staat. In februari begint ze
binnenshuis met voorzaaien. De eettafel wordt wekenlang in
beslag genomen door potjes met tere plantjes die nog niet naar
buiten kunnen. Het hoort erbij wanneer je in de zomer
zonnebloemen van drie meter wilt hebben en je eigen tomaten
wilt eten. De inspanning is de moeite waard, je weet immers
waarvoor je het doet. Ik keek in maart en april tevreden naar het
uitbundige resultaat van lange uren in de weer met het
bollenschepje en verheug mij nu enorm op het moment dat de
groenteplantjes de grond in gaan. Met het bestuurswerk is het
vaak niet anders. Je maakt plannen voor de langere termijn
waar je je op de korte termijn keihard voor moet inzetten. Ook
daarbij neem je voor lief dat je soms avonden lang niet aan je
eigen eettafel kunt eten.
 
Tijdens de najaarsvergadering is door de bondsvergadering
ingestemd met de visie die is ontwikkeld. Daarop
voortbordurend zijn het afgelopen halfjaar vanuit de BCRO
gesprekken gevoerd met tuinders en bestuursleden op alle
tuinparken. Een van de dingen die daarbij opvielen was dat er
overal als vanzelf al zoveel gebeurt van de dingen die we als
bondsbestuur voorstaan en voorstellen. Van de 29 tuinparken
hebben er inmiddels bijna 17 het keurmerk natuurlijk tuinieren.
Op alle tuinparken wordt nagedacht over openstelling en die
ideeën worden op alle mogelijke manieren in de praktijk
gebracht. Er worden cursussen gegeven, rondleidingen en
plantenmarkten georganiseerd, er zijn vele mooie, educatieve
initiatieven. Dat is verheugend en zeer bemoedigend.
 

Elders in dit nummer leest u een interview met twee
enthousiaste tuinders in Almere van tuinpark Water-Land waar
op dit moment het traject natuurlijk tuinieren volop gaande is.
Het park ligt midden in een recreatiegebied en er passeren veel
wandelaars die er van harte welkom zijn. Er wordt geprobeerd
een monument op het park als klein museum, voor iedereen
toegankelijk, geopend te krijgen. Het zijn mooie voorbeelden
van hoe ook daar wordt meegedaan, meegedacht en
meegewerkt aan het meer openstellen van het park voor
buitenstaanders.
 
Over de visie, werkzaamheden en drijfveren van het
bondsbestuur leest u ook meer in dit nummer in een groot
interview met vier van de vijf bestuursleden. We vertellen onder
meer over de voorbereiding en totstandkoming van het
beleidsplan. Tijdens de komende najaarsvergadering vraagt het
bondsbestuur de vergadering in te stemmen met dit
beleidsplan. Het beleidsplan wordt het resultaat van de
inspanningen van niet alleen het bondsbestuur, maar van vele
mensen. Terwijl er hard aan het plan wordt gewerkt worden
banden versterkt en contacten verbeterd. Want ook als Bond
van Volkstuinders loop je vooruit op de seizoenen. We maken
nu plannen, opdat in de jaren die voor ons liggen niet alleen wij,
maar ook volgende generaties volop van bloeiende tuinen
kunnen genieten. Dat die plannen breed gedragen en
uitgevoerd worden geeft vertrouwen in de toekomst.
 
Namens bondskantoor en bondsbestuur wens ik u een mooi
tuinseizoen!
 
Ralf Grevelink
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Weet u dat de Amsterdamse Bond van Volkstuinders ook
een complex in Almere heeft? VTV Water-Land is een 1976
ontstaan en bood destijds vooral tuinplezier aan een aantal
Amsterdammers die zo driehoog-achter even konden
verruilen voor de frisse polderlucht. Inmiddels wordt het
tuinpark bewoond door tuinders uit het hele land.
 
 
In 1976 was het gebied rond Almere nog een kale bedoening.
Een handjevol pioniers kreeg op een gure novemberdag de
sleutel van hun nieuwe huis op de voormalige bodem van de
Zuiderzee. Ook de Bond van Volkstuinders kreeg een gebied tot
hun beschikking. Een eerste groep van vijfentwintig speciaal
geselecteerde Amsterdamse gezinnen, meldde zich bij het
Bavohuis om zich in te schrijven en ging vervolgens aan de slag
met het bewerken van de zeeklei en het bouwen van de huisjes.
 
Als je nu, ruim veertig jaar later, op Water-Land rondloopt, kun
je je nauwelijks voorstellen hoe die eerste groep tuinders zich
kon oriënteren. En hoe het gelukt is van die desolate woestenij
een plek te maken waar het heerlijk vertoeven is. Water-Land is
uitgegroeid tot een volwaardig park met 346 huisjes en tuinen.
Het is een park waar wandelaars graag doorheen slenteren en
waar je veel vogels ziet en regelmatig oog in oog staat met een
ree of een vos.
 
 

Kom de brug over!
 foto: Marianne Croes

Monument Het Bivak
Maar Water-Land heeft nog iets bijzonders: een heus
monument. Het Bivak is een van de zeven barakken waar de
kwartiermakers van Almere woonden en werkten. Nadat het
oudste stadsdeel Almere Haven op de tekentafel ontworpen
was en de bouw voltooid, werden de gebouwtjes van Het Bivak
beschikbaar gesteld aan sport – en tuindersverenigingen. Het
gebouwtje wordt nog altijd gebruikt als hoofdkwartier van het
bestuur. De andere zes barakken zijn in de container
verdwenen. Dit jaar wordt Het Bivak als monument opgenomen
in de jaarlijkse Monumentenroute.
 
 
Een bloeiend park
Water-Land is zo groen als groen kan zijn en ook het beheer
wordt steeds groener. In het voorjaar bloeien de
pinksterbloemen, sinds kort is er een wilde bloementuin, er is
een vlindertuin, er wordt gefaseerd gemaaid, er is een bijenstal
en er wordt geen gif gebruikt.
Behalve de gebruikelijke activiteiten als klaverjassen en bingo,
zijn er activiteiten als wandeltochten en is er jaarlijks een open
tuinen dag waar u niet alleen de tuinen kunt bezoeken maar ook
kunt genieten van muziek en poëzie. Op de website vtv-
waterland.nl vindt u de agenda. Kortom: kom over de brug voor
een bezoek aan verrassend Water-Land. U bent van harte
welkom!
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 (advertentie)

Fotowedstrijd
wilde bijen volkstuinen WILDE BIJEN VOLKSTUINEN2019
 
Stuur je 3 mooiste foto's van wilde bijen of hommels op naar 
bijenglorie@gmail.com
Inzending geopend van 17 tot en met 27 juni 2019
De bestandsnaam van je foto is je naam plus het cijfer 1, 2 of 3,
bijvoorbeeld mariestam1. Vermeld ook je tuinpark en je e-
mailadres
Een deskundige jury zal de foto's beoordelen
 
 
Zondag 7 juli van 14:00 tot 16:30 uur is de feestelijke
uitreiking van de prijzen
 
 
De meest opvallende foto's zullen geprojecteerd en besproken
worden. De drie mooiste foto's krijgen van de jury een prijs.
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Op zondagmiddag 31 maart vindt de
feestelijke high tea ter ere van de viering
van 110 jaar Tuinwijck in Amsterdam
Noord plaats. Fraai gedekte tafels,
etagères met gebakjes, schalen met
zelfgemaakte sandwiches en
courgettequiche. Het clubhuis is versierd
met slingers vol historische foto’s en
prachtige kroonluchters van verse
bloemen. Er branden kaarsen in lege
flessen. De opkomst is groot en het is
overduidelijk dat vele tuinders hun
handen uit de mouwen hebben gestoken
om alles er zo mooi mogelijk uit te laten
zien.
 
 
Workshops en theebuffet
Buiten op het zonnige terras is van alles
te doen. Er is een workshop
bloemschikken en er kunnen door de
kinderen vogelhuisjes worden gemaakt
van oude melkpakken en drinkbakken
worden geëmailleerd. Binnen zitten
tientallen tuinders aan gezellige lange
tafels. Het is dringen bij het theebuffet in
de hoek waar je je eigen thee kunt
samenstellen uit allerlei kruiden, zoals
muntblaadjes, rozenblaadjes, verse
gember en kaneelstokjes. Er wordt
sfeervolle muziek gedraaid.
 
 
Insectenvriendelijke plant
Om vier uur neemt voorzitter Astrid
Kuiper kort het woord. Ze citeert een lied
dat bij de oprichting werd geschreven
“Lang blijve Tuinwijck nog bestaan.” Ze
vertelt hoe het park sinds de oprichting
maar liefst twee keer moest verhuizen.
Ze memoreert de allereerste voorzitter,
Meester Hamel, die indertijd zijn tuinders
plechtig toesprak met een hoge hoed op
het hoofd. Astrid benadrukt dat het een
groot goed is een stukje groen te hebben
in Amsterdam en roept de tuinders op
niet alleen goed voor de gewassen te
blijven zorgen maar ook voor elkaar. Als
jubileumcadeau is er voor iedere tuinder
een insectenvriendelijke plant. En een
glas champagne, met of zonder alcohol,
om te proosten op het jubileum. “Op naar
de 125, en een applaus voor alle tuinders
die dit mogelijk hebben gemaakt!” aldus
de trotse voorzitter.

EEN ZONNIGE VIERING VAN
110 JAAR TUINWIJCK
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NIET MOPPEREN, MAAR
 VERBINDING ZOEKEN  EN MEEDOEN!

van onze verslaggever

EEN NADERE KENNISMAKING MET HET WERK EN DE VISIE
VAN HET BONDSBESTUUR

De Bond van Volkstuinders is een
vereniging die 10.000 leden kent. Op de
wachtlijst staan 4000 aspirant leden voor
een tuin en er zijn 6000 leden die een
tuin hebben. Deze tuinders zijn verdeeld
over 29 tuinparken, waarvan er 27 in
Amsterdam liggen, één in Almere en één
in Landsmeer. Al deze tuinparken
hebben hun eigen afdelingsbestuur,
gekozen door de tuinders op het tuinpark.
Het bondsbestuur bestaat uit
bestuurders, gekozen door een
afvaardiging van de leden van alle
tuinparken op de bondsvergadering. Het
bondsbestuur bestuurt en
vertegenwoordigt De Bond van
Volkstuinders, daarbij ondersteund door
het bondskantoor. Zij onderhoudt het
contact met externe partijen zoals het
AVVN, de Gemeente Amsterdam en
Waternet, en met de afdelingsbesturen
van alle 29 tuinparken. Wie zijn deze
bondsbestuurders? Vrijwilligers, net als u,
die u het mandaat hebt gegeven om u te
vertegenwoordigen. Waaruit bestaat hun
werk en waarin verschilt dat van het werk
van de afdelingsbestuurders?
 

BESTUURSLEDEN EN DRIJFVEREN
Op een maandagavond in maart
ontmoet ik vier van de vijf
bestuursleden op het bondskantoor.
Georgine Bom (penningmeester)
verontschuldigt zich wegens
privéomstandigheden. Ralf Grevelink 
(voorzitter), Marjon Dekker (secretaris),
Bert Kuit (bestuurslid groen) en Maarten
Kox (bestuurslid juridisch) zitten klaar
met koffie en thee om mij te woord te
staan. Ik vraag hen allereerst hoe zij in
het bondsbestuur zijn terechtgekomen.
 
Ralf: ”In 1998 kreeg ik tot mijn grote
vreugde een tuin met achterstallig
onderhoud en een sloophuisje op De
Eendracht. Ik was toen een stuk jonger
en drukker met werk. Ook de tuin was
veel meer werk dan voorzien en ik voelde
mij niet geroepen om mij daarnaast in
mijn vrije tijd in te zetten voor de
vereniging. Ik deed alleen mijn verplichte
werkuren. In 2010 besloot ik dat het tijd
werd om mij wat verantwoordelijker op te
gaan stellen. In plaats van kritiek te
hebben op de mensen die het werk

deden en dingen te roepen vanaf de
zijlijn leek het mij constructiever om iets
zinvols te gaan bijdragen. Ik kwam in het
bestuur van mijn eigen tuinpark als
penningmeester en werd binnen een jaar
gepolst voor het bondsbestuur. Ik wilde
eerst de termijn van drie jaar volmaken
op mijn eigen park en ben daarna in 2014
in het bondsbestuur gekozen en daar
penningmeester geworden. Sinds 2017
ben ik voorzitter. Al het mooie groen wat
er nu is, koesteren, behouden en liefst
uitbreiden voor toekomstige generaties,
dat is mijn drijfveer.”
 
Marjon: “Ik ben zo’n zeven jaar geleden
vrij impulsief aan een verwaarloosde tuin
op De Groote Braak begonnen. Nadat ik
de coniferen te lijf was gegaan, alle
rommel had opgeruimd en de tuin had
omgetoverd tot een waar paradijs kwam
ik al gauw in de tuincommissie terecht.
Mijn grootste drijfveer om dat te gaan
doen was dat ik zag dat er op mijn park
veel verschillende groepen waren
waartussen weinig verbinding was. Ik had
het gevoel dat dat beter moest kunnen.
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Vervolgens werd ik door het bestuur
gevraagd om zitting te nemen in de
BCRO (Bondscommissie Ruimtelijke
Ordening) en van daaruit werd ik in 2017
gevraagd om mij kandidaat te stellen
voor het bondsbestuur. Daar heb ik ja op
gezegd, omdat het mij ook mooi leek op
allerlei andere niveaus betere verbinding
tot stand te brengen. Ik was toen
overigens nog in de veronderstelling dat
ik ja zei tegen één avond vergaderen per
maand en dat dat het was.”
 
Maarten: “Ik kreeg een tuin in 2002. Mijn
vrouw was ervan overtuigd dat een tuin
leuk zou zijn en trok mij over de streep.
Mijn oudste kind was toen een jaar en
mijn dochter is in 2003 praktisch op de
tuin geboren. Op Ons Buiten was in die
jaren best veel strijd tegen de Bond
waarmee ik mij heb bemoeid. Ik heb
geholpen met de totstandkoming van de
huidige statuten en regelementen. Het
toenmalige bondsbestuur bedacht al
snel: die Kox moeten we niet tegen ons
hebben, maar met ons. Ik heb er eerst
nog een tijdje voor gekozen om in de
feestcommissie te gaan en mij alleen
maar bezig te houden met de leuke
dingen, en niet met geklaag en
gemopper. Uiteindelijk bedacht ik dat je
niet moet mopperen op de mensen die
het zware werk doe, maar ze moet
helpen, door mee te doen. Mijn kinderen,
en het plezier dat zij hebben op de tuin,
zijn hierbij mijn grootste drijfveer. Wat zij
nu kunnen doen moet ook voor
toekomstige generaties bereikbaar
blijven. En dus heb ik ja gezegd toen ik
werd gevraagd mij kandidaat te stellen
voor het bondsbestuur.”
 
Bert: “Ik heb mijn tuin zo’n 20 jaar
geleden gekregen. Ik ging mee met een
vriendin die tuinadvies wilde en zo kwam
ik op De Eendracht terecht. Ik wist niet
wat ik zag, de eerste keer dat ik het park
op liep. Oude huisjes, maar vooral sfeer
en vogels en groen. Een oase, weg uit de
drukte van de stad. De vriendin kocht een
tuin en ik kon tot mijn vreugde de tuin
naast haar kopen. Ik ben uiteindelijk in
2009 in het bondsbestuur gekozen omdat
ik reageerde op een advertentie in De
Vroegop waarin om een groene man in
het bestuur werd gevraagd. Ik zit het
langste van alle bestuursleden en heb
een aantal roerige jaren en een hevige
bestuurscrisis meegemaakt. Ik vond dat
ik moest blijven toen alle anderen om

uiteenlopende redenen ineens wegvielen.
Ik kan en wil vakkennis doorgeven, dat is
mijn voornaamste drijfveer. Ik merk dat er
overal behoefte aan meer kennis is en
daar wil ik me nog altijd voor inzetten.”
 
UITEENLOPENDE WERKZAAMHEDEN
Waaruit bestaan de werkzaamheden van
een bondsbestuurder? Dat blijken er
nogal wat te zijn, en van zeer
uiteenlopende aard.
 
Marjon: “Ik heb hiervoor in veel andere
besturen gezeten. Wat anders is aan dit
bestuur, is dat er ook heel veel
uitvoerend werk bij komt kijken. Dat is
vaak het leukste werk, dikwijls ook het
meeste werk en soms teveel, maar het
moet gebeuren. Ralf en ik zijn elke
dinsdag de hele dag op het
bondskantoor. We hebben dan allerlei
gesprekken met tuinders die problemen
hebben waar zij met hun
afdelingsbestuur niet uitkomen. Of met

afdelingsbestuurders die onze hulp
inroepen omdat zij op hun park bepaalde
zaken niet voor elkaar krijgen. We
bemiddelen, doen nu en dan
opzeggingsgesprekken en proberen
problemen op te lossen. Op dit moment
is er bijvoorbeeld een tuinpark waar
tijdelijk geen bestuur is. Volgens de
statuten en reglementen moeten de
winkel en de kantine dan dicht. Om te
voorkomen dat de tuinders niet meer
over die voorzieningen kunnen

beschikken opereren Ralf en ik nu tijdelijk
als interim bestuur. We coördineren de
werkuren, zorgen ervoor dat de boel
draaiende blijft tot het nieuwe
afdelingsbestuur gekozen is. Concreet
betekent dat ook een paar
zaterdagochtenden op dat park alles in
goede banen leiden. Dat is leuk en
dankbaar werk, de reacties die we van
tuinders krijgen zijn soms
hartverwarmend.”
 
Maarten: “We proberen het werk te
verdelen. Iedereen heeft zijn expertise en
trekt naar zich toe waar hij goed in is en
wat hem het meeste ligt. In de drie jaar
dat ik secretaris was zat ik ook iedere
dinsdag op het bondskantoor, maar in
combinatie met mijn baan en gezin werd
dat gewoon teveel. Ik bestuur mee, ben
aanwezig op onze vergaderingen en doe
daarnaast al het juridisch uitvoerend
werk. Ik los ad hoc juridische problemen
op, bewaak de juridische procedures,

toets de huurcontracten, het
huishoudelijk reglement en de statuten
en reglementen. Wat zijn bijvoorbeeld de
juridische merites van het stoken van een
houtkachel? Ik bepaal en beoordeel of
zaken intern opgelost kunnen worden of
dat we soms naar de rechter moeten. Dat
doe ik overigens nooit voor mijn lol, het is
mijn werk om in de rechtszaal te zitten en
in mijn vrije tijd zit ik liever ergens anders.
Ik geniet erg van het contact met tuinders
bij mijn werk voor de Bond, ik heb veel
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geleerd van mijn gesprekken met
mensen.”
 
Bert: “Voorlichting geven over groen is
mijn speerpunt. Ik schrijf stukjes over
groen in de Vroegop, ik bezoek alle
parken, want er is overal gebrek aan
kennis. Dan word ik bijvoorbeeld gebeld
of ik wil komen kijken of ergens Japanse
duizendknoop staat. Ik volg op dit
moment een cursus chemievrije
bestrijding van Japanse duizendknoop en
wat ik daar leer probeer ik op mijn beurt
uit te dragen. Ik promoot het traject
natuurlijk tuinieren van de AVVN. Er

kunnen per traject van twee jaar drie
tuinparken deelnemen en het animo
wordt steeds groter. Veertien tuinen
hebben inmiddels het keurmerk en drie
tuinen volgen op dit moment het traject.
Ik bemoei me ook met de herkeuring, die
na een aantal jaar plaatsvindt, en met
tuinhertaxaties. Ik probeer iedereen te
overtuigen van de meerwaarde van
volkstuinparken voor de hele stad. Als
groene longen, waardevolle plekken voor
dieren, bijen en andere onmisbare
insecten. Ik promoot ook het meer naar
buiten treden van de parken waar ik maar
kan. Niet alleen als openbaar
wandelgebied, maar ook op het gebied
van natuureducatie, rondleidingen,
cursussen voor volwassenen en
kinderen. Er gebeurt al heel veel,
gelukkig.”

VERBINDING MAKEN MET DE
BUITENWERELD
Het bondsbestuur probeert niet alleen
verbinding te maken met de
afdelingsbesturen, maar ook met externe
partijen. Soms lijken daar conflicterende
belangen te spelen maar het
bondsbestuur streeft ernaar om alle
betrokkenen op één lijn te krijgen.
 
Marjon: “We proberen de banden met
alle tuinparken goed te onderhouden en
de onderlinge banden te versterken. We
streven ernaar om alle
afdelingsvergaderingen van de

verschillende tuinparken te bezoeken met
ten minste één, en liefst twee
bondsbestuursleden. Dat dat niet altijd
lukt heeft er vooral mee te maken dat er
vaak meerdere afdelingsvergaderingen
op dezelfde dag worden gepland. Twee
vergaderingen op een dag bezoeken lukt
nog wel, maar er blijven helaas altijd een
paar vergaderingen over waar niemand
van ons vijven naartoe kan.”
Maarten: “Het jubileumjaar heeft ook een
bijdrage geleverd aan de onderlinge
verbondenheid. Veel contacten zijn
versterkt, op een prettige en positieve
manier. We lijken soms 29 eilanden,
maar dat zijn we helemaal niet.”
Ralf: “In december 2018 is met de visie
op de toekomst van onze volkstuinparken
ingestemd tijdens de bondsvergadering.
Sinds die tijd zijn vanuit de BCRO op

basis daarvan gesprekken gevoerd met
vertegenwoordigers van alle tuinparken.
Per park één afdelingsbestuurder en één
tuinder. Over hoe het verder moet met de
volkstuinparken, wat hun belang is en
hoe hun toekomst gewaarborgd blijft. Die
gesprekken worden uitgewerkt en mede
op basis daarvan wordt een beleidsplan
gemaakt. Voor dat beleidsplan vraagt het
bondsbestuur goedkeuring van haar
leden in de bondsvergadering komend
najaar. Wanneer dat beleidsplan is
goedgekeurd vormt dat ons uitgangspunt
voor gesprekken met externe partijen,
zoals Waternet en de Gemeente
Amsterdam.”
Bert: “Het is heel belangrijk dat de
volkstuinen een stevige positie in de stad
hebben, want ze zijn heel waardevol. Dat
is geen preek voor eigen parochie, dat is
een feit. De parken hebben een grote
waterbufferfunctie, ze zijn een plek waar
mensen, flora, fauna en insecten een
goed en veilig heenkomen hebben, en
wat het meest bijzonder is: deze biotopen
worden door vrijwilligers in stand
gehouden en verzorgd. De gemeente
heeft er in feite geen omkijken naar. Het
zijn enorme groenvoorzieningen voor de
hele stad en onze tuinders, als
vrijwilligers, zorgen daarvoor.”
 
 
BREED GEDRAGEN BESTENDIGHEID
Wat hopen de bondsbestuursleden
achter te laten voor deze en andere
generaties tuinders en wanneer
beschouwen zij hun inspanningen als
geslaagd?
 
Bert: “Ik hoop op duurzaamheid. Zoveel
mogelijk groen, flora, fauna en insecten
behouden en liefst uitbreiden. En ik hoop
dat de sfeer op de parken goed blijft. Dat
kinderen en met plezier kunnen spelen,
dat mensen onderling er prettig
samenwerken.”
Maarten: “Ik hoop op goeie
samenwerking met de gemeente, goeie
afspraken en goeie contracten. En dat
dat allemaal uiteindelijk leidt tot meer
zekerheid op de lange termijn. Soms lijkt
het alsof de visie van het bondsbestuur
en de tuinbesturen verschillend zijn, maar
uiteindelijk willen we allemaal hetzelfde.
Het enige verschil is dat het
Bondsbestuur 29 parken
vertegenwoordigt en het grote belang in
het oog houdt, en een individueel
tuinpark opkomt voor zijn eigen belang.
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Daar zijn soms botsingen maar dat levert
doorgaans een prettig soort
wrijvingswarmte op. Een tuinpark dat
bedreigd wordt heeft de goeie energie
om actie te voeren. Daar moeten wij ons
als bondsbestuur niet altijd direct mee
bemoeien. We moeten wel goed blijven
communiceren, elkaar op de hoogte
houden op een positieve manier en niet
in de verwijtende sfeer. Elkaar
vertrouwen in de wetenschap dat we
allemaal hetzelfde doel voor ogen
hebben. Op die manier versterken we
elkaar in plaats van elkaar voor de
voeten te lopen.”
 
Marjon: “Ik hoop op een stevige positie
voor de volkstuinen in de stad, waarvan
zoveel mogelijk mensen van
verschillende bevolkingsgroepen kunnen
profiteren. En ik hoop dat
afdelingsbesturen en bondsbestuur
daarvoor in harmonie zorg voor zullen

blijven dragen.”
Ralf: “Ik hoop op een blijvend goede
verstandhouding met alle externe
partijen. En op bestendigheid. Ik hoop dat
we de bedreigingen voor langere tijd
weten te bezweren. De Gemeente
Amsterdam kijkt naar onze parken in het
kader van de woonopdracht maar ik hoop
dat we de Gemeente kunnen overtuigen
van het onschatbare belang van de
volkstuinparken voor de stad en haar
inwoners, ook op de lange termijn. Ik ben
erg blij met de relatie met het AVVN, die
is in goed vaarwater terechtgekomen en
de samenwerking is erg prettig.”
 
 
PARTICIPEREN IN EEN BLOEIENDE
VERENIGING
Voor de nabije toekomst is de agenda
van het bondsbestuur overvol. Uitbreiding
met extra bestuursleden zou dan ook
zeer welkom zijn.

Marjon: “Op een aantal fronten
bijvoorbeeld qua communicatie en PR, of
voor de bondsgroencommissie zouden
we zeker versterking kunnen gebruiken.
We hebben profielen gemaakt van het
soort mensen dat ons zou kunnen
ondersteunen en die ons de versterking
zouden kunnen bieden waaraan we
behoefte hebben.
Ralf: “Iedere hulp is welkom. Uiteindelijk
doen we met elkaar prachtig en zinvol
werk. Niet voor geld, wel vanuit
bevlogenheid en
verantwoordelijkheidsgevoel. De Bond
van Volkstuinders is een bloeiende
vereniging. En uniek, omdat de parken
blijven functioneren bij de gratie van het
feit dat iedereen op vrijwillige basis
meedoet, vanuit betrokkenheid. Ik ben er
heel erg trots op als voorzitter zo’n club
te mogen vertegenwoordigen.”
 
 

VROEGOP

Beste lezers,
 
Als lid of aspirant lid van de Bond van Volkstuinders ontvangt u
ons blad, De Vroegop. Het blad verschijnt vier keer per jaar op
papier, in een oplage van 10.000 exemplaren en is ook digitaal
te lezen. Met ingang van dit jaar gaat dat veranderen.
 
Een papieren blad is een veel grotere belasting voor het milieu
dan een digitale uitgave. Bovendien is een papieren blad een
grote jaarlijkse kostenpost. Het Bondsbestuur heeft daarom
besloten de komende twee jaar te onderzoeken of een digitale
Vroegop tot de mogelijkheden behoort.
 
Wij willen niet in één keer breken met een jarenlange traditie en
De Vroegop is een belangrijk communicatiemiddel. Wij willen u
goed voorbereiden op de verandering en u de gelegenheid

geven te wennen aan een nieuwe situatie. Dit lentenummer is
daarom op papier verschenen, en ook het zomernummer zal
een papieren blad zijn. Het herfstnummer zal alleen digitaal
verschijnen, evenals lentenummer van 2020. Het zomernummer
2020 wordt op papier gedrukt, het herfstnummer wordt digitaal,
en het laatste nummer van 2020, het winternummer, wordt weer
van papier. Van ieder digitaal blad wordt een kleine oplage van
1000 papieren exemplaren gedrukt voor leden die (nog) geen
mailadres hebben.
 
Na deze proefperiode van bijna twee jaar maken we de balans
op. Wij hopen dan te weten of het digitale blad even goed wordt
gelezen als het papieren en als even prettig wordt ervaren.
Wanneer eind 2020 blijkt dat de lezers gewend zijn geraakt aan
een digitaal blad, zou dat kunnen betekenen dat vanaf 2021 alle
nummers digitaal worden verspreid. Dat zou een nog grotere
kosten- en papierbesparing betekenen. Wanneer blijkt dat de
digitale versie niet voldoet, zullen wij ons na deze proefperiode
herbezinnen op ons besluit, en dat zo nodig terugdraaien.
 
Het Bondsbestuur
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Knoflook in de volkstuin
tekst en foto's Marieke de Geus
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Vaak reageren mensen heel verrast
wanneer ik mijn knoflookoogst laat zien.
Op mijn beurt ben ik vaak verbaast over
deze reacties, want als er één gewas is
dat gemakkelijk te telen valt, is het wel
knoflook! Dus; houd je van verse
knoflook en wil je graag een moestuin-
succesje? Plant en oogst je eigen
knoflook, het is enorm lekker en gezond
en met een paar handige tips komt het
zeker goed.
Het begint met het plantgoed. In principe
kun je gewoon de tenen van een
gekochte, biologische knoflookbol in de
grond stoppen. Let wel op welke knoflook
je koopt. Veel (witte) knoflookbollen
komen ingevlogen uit China. Niet te
geloven eigenlijk, als je je bedenkt hoe
gemakkelijk het is om het te telen en
zeker ook in ons klimaat.
Vorig jaar had ik wat Franse, biologische
knoflooktenen over die rond oktober/
november de grond ingingen. In mijn mini
moestuintje plantte ik ze her en der
tussen andere planten want ik houd wel
van nonchalant.
 
Netjes op een rij
In februari ontdekte ik dat er een aantal
overgebleven knoflookteentjes flink aan
het uitlopen waren. Je ziet dan een
groene steel uit de knoflookteen groeien,
net als bij uien die te lang liggen. Ik
waagde de gok en plantte ze, dit maal
keurig in rijtjes, in een moestuinbak. En ja
hoor! Ze groeiden snel verder en in het
voorjaar zag je al stevige planten
ontstaan. Het geheim? Een zonnige plek
en vruchtbare aarde.
 
 
Sierlijke bloemstengels
Omdat het knoflookgewas sterk lijkt op
prei, die ik speciaal voor de bloei her en
der in mijn tuin heb staan, lijkt het lastig
om te planten van elkaar te
onderscheiden. Maar gelukkig hebben ze
daar zelf een oplossing voor bedacht! In
de zomer zie je lange bloemstelen uit de
plant groeien. De preibloemen groeien
recht omhoog maar de knoflookstelen
maken sierlijke buigingen met soms zelfs
een kunstige krul in de stengel. Eigenlijk
is het beter om deze stelen af te knippen
zodat de energie in de knoflookbol gaat
in plaats van de bloem. De stelen zijn
overigens prima te eten, ik maakte er een
knoflooksoepje van.
 
 
In bloei en oogsten
Een paar knoflookstengels liet ik aan de
plant zitten, om te zien wat het uiteindelijk
ging worden. Qua bloemen viel het me 15lente 2019 vroegop



tegen maar het is leuk om te zien hoe de
zaden zich vormen, als mini
knoflookteentjes maar dan in de lucht. En
ze smaken ook echt naar knoflook!
Zodra de stengels geel begonnen te
verkleurden, besloot ik de knoflook te
oogsten. Een hele bos, kleine bolletjes
trok ik uit de aarde.
 
 
In bad en kort gewiekt
Geen idee hoe echte knoflooktelers het
doen, maar mijn oogst ging even in bad
om de meeste aarde eraf te spoelen.
Opgedroogd en kort gewiekt liggen ze in
een oud wijnkistje te wachten op
consumptie.
Tip: plant grote tenen want die leveren
ook grote knoflookbollen op. Online is
plantgoed te bestellen bij oa: www.
eemlook.nl, een boerderij in Leusden
waar meer dan 60 soorten knoflook
verbouwd worden. Dat maakt
nieuwsgierig...
 
 
Recept: flatbread met knoflook
In de zomermaanden heb ik in mijn
schuurtje een koelkast op gas staan. Een
luxe want zo kan ik zuivel en drankjes
lekker koel houden. Ik vind het altijd leuk
om iets lekkers te koken met dingen die
ik nog heb, in mijn voorraadkist en uit
mijn tuin.
Deze simpele broodjes (8 stuks) zijn heel
gemakkelijk te maken in je tuinhuisje:
400 gram (volkoren) meel
300 ml yoghurt
2 tenen knoflook
Fijngesneden, verse peterselie (uit eigen
tuin)
snuf zout
 
Voeg alle ingrediënten samen en kneed
het tot een soepel deeg. Draai uit het
deeg acht balletjes en druk ze plat.
Verhit een koekenpan en bak de
broodjes zonder olie aan beide kanten
gaar en bruin.
 
Van een restje yoghurt, een mini
komkommertje uit het kasje en een teen
knoflook, maak je een lekkere dipsaus
voor bij de flatbread.
 
Eet smakelijk! Groene groet, Marieke
www.volkstuinverhalen.nl
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 japanse duizendknoop
bestrijden zonder gif

tekst en foto's Bert Kuit
foto's schapen: 
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Op de tuinparken staat de Japanse
Duizendknoop op de lijst van verboden
planten.
In de rest van Nederland is het verboden
om chemische bestrijdingsmiddelen op
verhardingen toe te passen en ook op de
Tuinparken is het verboden om
chemische bestrijdingsmiddelen te
gebruiken. Vandaar dat ik aan een
cursus deelneem; samen met andere
weg-, water en natuurbeheerders, om te
zien in welke situatie, welke methode je
kunt toepassen om effectief de Aziatische
duizendknopen te bestrijden.
 
Natuur & Ruimte invasieve exoten b.v.
doet onderzoek naar
bestrijdingsmiddelen zonder chemische
middelen. In Renkum is er de zelfs een
Duizendknoop-brigade actief.
Er werden enkele methodes uitgelegd
zoals:
 
1. Machinaal ontwortelen; met een
graafmachine met wortelriek worden de
wortelstokken uit de
boven grond verwijderd.
 
2. Ontgraven en uitzeven; met een
trommelzeef worden worteldelen uit de
ontgraven grond
verwijderd.
 
3. Frezen en maaien met een maairobot;
hier snijdt de hydraulische freesmachine
de
wortelstokken in de bovenlaag in kleine
stukjes en na er graszoden er overheen
te hebben
gelegd maait een maairobot de
opkomende stengels regelmatig af.
 
4. Begrazing met schapen; schapen eten
de duizendknopen graag op. Ook
toepasbaar op de
tuinparken in het algemeen groen langs
slootkanten e.d
 
5. Door machinaal te ontwortelen en
inheemse concurrenten in te zaaien.
 
6. Met een riek handmatig optrekken en
niet op de compost hoop leggen maar
oplettend af te
voeren en bij de vuilnis af te geven.
 
7. Afdekken met speciaal Geofolie. Om
daarna dit met een flinke laag schone
aarde af te dekken en bijvoorbeeld een
bloemenweide daarop in de zaaien.

Jonge uitlopers van de Japanse Duizendknoop in het voorjaar.
(het blad ziet er wat rood leger-groenachtig uit)
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In je eigen tuin: MOET je deze plant er
dus echt uit halen. Dat kan bijvoorbeeld
door zodra deze nu met een nieuwe loot
boven het maaiveld zich laat zien, deze
met zijn oranje kleurige wortel en al
voorzichtig, zonder delen van de plant te
morsen, bij je vuilnis te doen en zo af te
voeren.
Dit moet je dus regelmatig doen om zo
de plant uit te putten.
 
Er wordt een week van invasieve exoten
georganiseerd,
zie www.wvdie.nl
 
Wordt vervolgd

Schapen zijn dol op de Japanse Duizendknoop, door schapen
te laten grazen bij de Japanse Duizendknoop, put je de plant op
den duur uit.
Schapenfoto’s door Theo Portegijs

Japanse Duizendknoop tussen de vaste planten in.
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Buren op de tuin

door: Dominique Engers
foto's: Marianne Croes

Bij de Bond van Volkstuinders zijn 29
tuinparken aangesloten en daarvan
liggen er 27 in Amsterdam. In Almere ligt
sinds 1977 het park Water-Land. Dit
imposante park is met maar liefst 27
hectare grond enorm groot en ruim van
opzet. De huisjes staan niet in rijen, maar
in geclusterde groepjes, verspreid in het
groen. De 358 tuinen beslaan met elkaar
slechts 11 hectare van het totale
grondoppervlak. De rest van het park is
algemeen groen waar reeën, vossen,
hazen, hermelijnen, steenmarters,
ijsvogeltjes en vleermuizen vrij spel
hebben. Ik interview er niet één, maar
twee tuinders. Een dubbelinterview op
een groot park, met Sylvia van der
Linden en Erik Slim.
 
Rust en ruimte
Op een zonnige dag in februari word ik
door hen ontvangen. “Ik ben in 2013 op
deze tuin gekomen via mensen die ik hier
kende.” vertelt Sylvia. “Ik heb hectisch
werk en zocht ontspanning in een tuin die
groter was dan de meeste
postzegeltuintjes in Almere. Dit is het,
dacht ik toen ik voor het eerst dit park
opstapte. Hier vond ik rust en ruimte,
aardige mensen en fluitende vogeltjes,
een mooie plek in een groen gebied.”
Sylvia stortte zich eerst op haar tuin,
waar ze 13 bomen uithaalde en die ze
helemaal herinrichtte. De heg, ruim twee
meter breed, werd teruggesnoeid tot een
strak geheel, hoog genoeg om de hertjes
buiten de tuin te houden. Als laatste
pakte ze haar huisje aan. Ze bouwde een
bedstee en ontwierp een strakke
kastenwand. Wanneer haar man Richard
straks de douche heeft geïnstalleerd
staat niets een verblijf van een paar
mooie zomermaanden op de tuin nog in
de weg.
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Wonen op een boot of in een tuinhuis
Erik kwam in 2016 op het park. Voor de
tweede keer, want in 2000 verbleef hij er
ook al enige jaren. De tuin die hij toen
had werd na drie jaar weer verkocht
omdat Erik en zijn vrouw een aantal jaren
wilden zeilen. Toen ze jaren later
terugkwamen in Nederland vonden ze
opnieuw een tuinhuis op Water-Land.
Ook zij kochten een tuin en huisje met
veel achterstallig onderhoud. De tuin is
nu een prachtige combinatie van siertuin
en moestuin, waarin de bloeiende
helleborus en winterstronken boerenkool
gebroederlijk naast elkaar staan. Het
huisje werd door Erik en zijn vrouw
herbouwd. “De ramen heb ik op
Marktplaats gekocht en eigenlijk heb ik
het hele huis om de ramen heen
gebouwd, vertelt Erik. “Mijn vrouw deed
het schilderwerk.” Hij constateert dat er
veel overeenkomsten zijn tussen het
wonen op een boot en het wonen in een
tuinhuis. “Je verblijft op een kleine ruimte,
bent heel veel buiten en zoveel mogelijk
zelfvoorzienend. In de tuin verbouw je je
eigen groente en op een schip vang je je
eigen vis.”

 
Natuurlijk tuinieren
Sylvia en Erik ontmoetten elkaar voor het
eerst tijdens een informatiebijeenkomst
over natuurlijk tuinieren. Erik bekent: “Ik
ging er vooral heen omdat ik argwanend
was. Ik ben bioloog, en ik dacht: ze zullen
mij nou toch niet gaan vertellen hoe ik
moet schoffelen. Ik werd gerustgesteld
toen ik hoorde dat het ging om het
algemeen groen, en dat je binnen de
grenzen van je eigen tuin gewoon mocht
doen wat je wilde.” Er was direct een klik
tussen de autorijschoolhoudster en de
bioloog. “Eigenlijk trekken wij tweeën nu
de kar van natuurlijk tuinieren” vertelt
Sylvia. Ze laat mij een boekwerk vol

“We zijn niet alleen buren,

maar vooral maatjes op de

tuin.”

kleurige tekeningen en ideeën zien om
het clubhuis een make-over te geven.
“We bedenken dingen en vragen anderen
met ons mee te denken. Zo hebben we
met elkaar dit plan gemaakt voor het
clubhuis en vervolgens verwezenlijkt. We
krijgen steeds meer mensen enthousiast.
Zo had Erik vorig jaar het plan om een
weiland in te zaaien met wilde bloeiers
zoals klaprozen waar heel veel tuinders
aan meegeholpen hebben. We hadden
het pinksterbloemenproject, op stroken
waar veel pinksterbloemen staan ze
gewoon lang en hoog laten groeien. Via
de facebookgroep deden we een oproep
toen er gehooid moest worden. Er kwam
een grote groep mensen helpen. Na een
dag hard werken bestelden we pizza’s,
allemaal op eigen kosten, die we met
elkaar opgegeten hebben. Heel gezellig.”
 
Er is inmiddels ook een eetgroep op de
tuin, die uit zo’n twaalf mensen bestaat.
Maandelijks komen ze samen. Sylvia:
“We hebben kookthema’s. Zo hebben we
een tapasavond gehad, een ontbijt, een
Indonesische maaltijd. Iedereen maakt
wat en neemt dat mee. Ook bestek en
borden, zodat de gasttuin niet met de
afwas zit. We willen ook eens gaan
proberen zo’n maaltijd parkbreed te
organiseren.”
 
Een en al natuur
We lopen ruim een uur over het
tuincomplex, dat er zelfs in deze kale,
winterse maand prachtig bij ligt. Wat
vooral opvalt zijn de enorme omvang en
uitgestrektheid van het park. We
passeren een kruidentuin, een
vlindertuin, een bijenstal, en lopen rond
een grote vijver. We slenteren over
kronkelpaadjes door grasland, langs
bospartijen waar hertjes wegschieten.
“Ook om ons park heen is het één en al
natuur” vertelt Erik. “ Het park is daarin
ingebed en onderdeel van de
ecologische hoofdstructuur. Er is een
schapenbos, er zitten maneges en
paardenweitjes hiertegenover, Stichting
AAP zit hier om de hoek, er is een open
verbinding met de Oostvaardersplassen.
Mensen kunnen hier heerlijk wandelen.”
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Bouwkeet als monument
We komen bij een klein, laag gebouwtje.
“Dit is een heel bijzonder gebouw” vertelt
penningmeester Robin van Noppen die
zich kort bij ons voegt. “Toen Almere in
1977 gebouwd werd waren er een stuk of
zeven van dit soort bouwketen voor de
eerste bewoners. Een huisartsenpost,
een politiepost. Al die bouwketen zijn
uiteindelijk geschonken aan sport- en
tuinverenigingen en daarna op het
puinschip terechtgekomen. Dit is het
enige nog bestaande en in gebruik zijnde
gebouwtje. We willen het in ere
herstellen, als klein museum inrichten en
op de monumentenlijst zien te krijgen. Ik
ben druk bezig materiaal te verzamelen
uit die tijd om hier permanent tentoon te
kunnen stellen en heb daarvoor ook
contact met sommige oorspronkelijke
bewoners. Kijk, hier zie je mijn tuin”, wijst
Robin grinnikend op een oude luchtfoto
aan de muur, “te herkennen aan die De
Waard tent. De eerste twee jaar had ik
geen geld om een huisje neer te zetten
en heb ik een tent op mijn tuin gehad.”
 
Maatjes op de tuin
“Eigenlijk hebben we alleen maar leuke
buren op de tuin” zegt Sylvia tegen het
einde van het gesprek. “Neem mijn lieve
buurman Ome Jan, van vijfentachtig. Die
zet thee voor me, serveert taart en zingt
de hele dag Amsterdamse liedjes. Of
Bert Burgers, onze imker, of Hans Keller,
die in zijn eentje al jaren het hele
onderhoud van het park coördineert.”
Erik: “En die Sylvia als enige vrouw op de
shovel laat rijden.” Sylvia: “Ja, dat mag ik
van hem omdat ik een autorijschool heb.”
Ze straalt: “We hebben het echt heel
goed met elkaar. Je zou kunnen zeggen
dat we hier op Water-Land niet alleen
buren, maar ook maatjes op de tuin zijn.”
Eric: “En er is genoeg ruimte voor
iedereen. Want alles is gewoon groter in
Almere.”
 
Wilt u ook geïnterviewd worden in de
rubriek Buren op de tuin en ons uw tuin
en tuinpark laten zien? Stuur dan een
mailtje naar 
vroegop@bondvanvolkstuinders.nl
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De volkstuinparken Kweeklust en Tuinwijck slaan de handen
ineen om natuurminnende bezoekers de geneugten van
natuurlijk tuinieren te laten ervaren en te laten zien dat een
combinatie met kunst en cultuur heel goed mogelijk is. Het
recept is hetzelfde als voorgaande jaren: tuinders stellen hun
tuinen open voor bezoek, exposeren kunst, maken muziek of
tonen alternatieve vormen van creatief genieten van de natuur.
Daarnaast zijn er lezingen, rondleidingen, eten en drinken,
muziek en een rommelmarkt.
 
Voel je welkom 
en kom gluren bij de buren 
en  struinen door de tuinen! 
 

Open TuinKunstWeekend 
29 en 30 juni 2019

Voor de derde keer het populaire kunst en cultuurfestival op
tuinpark Amstelglorie. 

Geniet van muziek op het gazon, volg de theatertour op de
tuinpaden, breng een bezoekje in het Wolkershuis of  geniet
van een  drankje of hapje op het terras. 

Amstelglorie, Jan Vroegopsingel  7, 1096 CN Amsterdam
zaterdag 6 juli van 13.00 - 20.00
 
 voor meer info over het programma volg ons op facebook of
instagram

Reuring in het Groen
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Nieuw Vredelust is een tuinpark,
vlakbij de Arena, waar Natuurlijk wordt
getuinierd. Het is een toegankelijke
groene plek en een oase van rust in
stedelijk gebied waar je als tuinder,
wandelaar, fotograaf of bijvoorbeeld
vogelaar, van kan genieten.
 
Er zijn ruim 100 tuinen, een
natuurspeeltuin voor kinderen, een
narcissen route, bijenkasten, een
schrijvershuisjesproject, en verschillende
‘natuurlijke’ activiteiten voor
omwonenden/bezoekers, jong en oud.
Het park is open en voor iedereen
toegankelijk van 1 april tot 1 oktober. Er
staan op diverse plekken bankjes en er is
een picknicktafel in de Heemtuin. Het
clubhuis is op zaterdag geopend voor
een drankje en een hapje tegen contante
betaling.
 
Nieuw Vredelust ligt samen met Dijkzicht,
De Federatie, en Ons Lustoord in de
Duivendrechtse Polder op de grens van
Amsterdam en Duivendrecht. De
tuinparken zijn via hun in- en uitgangen
met elkaar verbonden, waardoor
verschillende gecombineerde
wandelroutes mogelijk zijn.
Nieuw Vredelust is opgericht in 1960 en
ontstaan uit de tuingroep Vredelust die
was gelegen in het gebied Over-Amstel
waar de Bijlmerbajes werd gebouwd.
Vanwege deze bouw is het park
opgeheven. Een groot deel van de
tuinders is toen verhuisd naar het huidige
Nieuw Vredelust.
 
Ons tuinpark wordt bedreigd in zijn
voortbestaan. Als het aan de Gemeente
Ouder-Amstel ligt, gaat Nieuw Vredelust
plaats maken voor woningen, sportvelden
en/of parkeerplaatsen. Wij, tuinders van
Nieuw Vredelust willen dit voorkomen en
zoeken steun voor onze plannen om
deze groene oase te behouden. Wordt
daarom vriend van Nieuw Vredelust en
help onze boodschap te verspreiden.
Nieuw Vredelust neemt deel aan het
project Nationaal Keurmerk Natuurlijk
Tuinieren (NKNT).

Het park wordt door de AVVN begeleid
om een ‘stippenkeurmerk’ te behalen. De
overtuiging hierachter is dat we met de
ruim duizend tuinverenigingen in
Nederland een lint van groene schakels
kunnen vormen om betere kansen voor
de natuur te creëren. De AVVN: ‘Het is
belangrijk te laten zien: we doen hier wat
voor de natuur.’
Natuurlijk tuinieren betekent zodanig
tuinieren dat de natuur zich optimaal in
de tuin kan ontwikkelen. Het is ook een
beetje avontuurlijk tuinieren: je zoekt naar
mogelijkheden om de planten- en
dierenwereld met elkaar in harmonie te
brengen. Want de een kan niet zonder de
ander. Vogels, egels, padden, hommels,
bijen, lieveheersbeestjes en tal van
andere insecten heb je nodig voor een
gezonde tuin. Heel veel dieren zijn nuttig
en zorgen voor een natuurlijk evenwicht.
We hebben een Heemtuin met
geurtuintje, er is een moerasperk en er
staan diverse grote, oude bomen. In het
Natuurlijk tuinieren zijn plantenkeuze,
tuininrichting en onderhoud erop gericht
om zoveel mogelijk dieren en planten een
plekje te geven om te leven, te schuilen,
te nestelen, te foerageren en te
overwinteren.

Nieuw Vredelust
 
 
Agenda 
Zondag 16 juni 2019 van 14.00 - 17.00:
Vaderdag actitiviteit
Timmer (gratis) mét of vóór je vader een
houten vogel-, insecten- of egelhuisje.
Materiaal en begeleiding zijn aanwezig.
Er zijn ook kant- en klare bouwpakketjes
te koop. Onze bar is open voor drankjes
en borrelhapjes, op het zonnige terras.

Zaterdag 22 juni 2019 van 17.00 -
23.00:
Langste dag feest
Vier de langste dag van de zomer heerlijk
buiten in het groen! Met om 17.00 uur
een Big band, aansluitend een heerlijke
(vegetarische) maaltijd en daarna nog
dansen met onze DJ. Bij zon tussen de
bomen, bij regen in ons clubhuis. Met
kinderen wordt rekening gehouden.
Kosten (incl. maaltijd) 10 euro, van
tevoren overmaken op rekening
NL24ABNA0822315203 t.n.v. langste
dag feest.
 
Zondag 23 juni 2019 van 12.00 – 18.00
Open Tuinendag
Bezoek de diverse opengestelde tuinen.
Ons clubhuis is open voor een hapje en
drankje, er is live muziek, de imker vertelt
en kijk ook eens door de microscoop
naar de natuur!
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5 JAAR KUNST IN HET GROEN 
OP AMSTELGLORIE

door: Gerdi Wind
Foto: Anna Walters

Iedereen die van tuinen, kunst en groen houdt is hartelijk welkom bij Kunstroute Amstelglorie op het mooie tuinpark Amstelglorie.
Een enthousiaste groep tuinier-kunstenaars stelt hun eigen tuin, tuinhuis of kas open op 1 en 2 juni. Te zien zullen o.a. zijn
schilderijen, tekeningen, fotografie, beelden en keramiek. Het 5-jarig jubileum wordt gevierd met extra veel leuke en interessante
activiteiten voor groot en klein.
 
CLUBHUIS
De route start in het Clubhuis met een overzichtstentoonstelling, zodat u al een voorproefje kunt nemen. Hier vindt u ook alle
informatie over activiteiten en workshops voor kinderen en volwassenen. Op de gele flyer met plattegrond kunt u alle deelnemers
met de huisjesnummers terugvinden. Natuurlijk kunt u in het Clubhuis ook iets drinken en eten. Weer buiten wijzen gele pijlen u
naar de tuinhuisjes met gele vlaggen en wandelt u langs alle mooie plekjes zoals de kweektuinen en Hemkerhof. Langs de paden
staan door het hele park kunstwerken opgesteld. Voor enkele nieuwe beelden wordt een prijsvraag uitgeschreven voor het
bedenken van een toepasselijke naam, waarmee een leuke prijs te winnen is.
 
OPEN DAG
Op zondag 2 juni doet Amstelglorie mee aan de Amstellanddag, die georganiseerd wordt door Stichting Beschermers Amstelland.
Op deze Open Dag kan men op Amstelglorie behalve bij de kunst ook een kijkje nemen bij de kweektuinen, bijen enz.
 
VERDERE INFORMATIE
Adres: Tuinpark Amstelglorie, Jan Vroegopsingel 7 te Amsterdam.
 
Openingstijden kunstroute: zaterdag 1 juni van 13.00 tot 18.00 uur en zondag 2 juni van 12.00 tot 17.00 uur.
 
Parkeren op het parkeerterrein is gratis, maar beperkt.
Amstelglorie is het makkelijkst te bereiken per fiets.
 
Recente informatie vindt u op onze facebookpagina
www.facebook.com Kunstroute Amstelglorie of via Gerdi Wind: gerdi_wind@hotmail.com of telefoonnummer 06 1030 3063.
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puzzel

Oplossingen
U kunt uw oplossing vóór 1 juni 2019
naar de redactie van Vroegop (zie
colofon) sturen. Onder de goede
inzendingen verloten wij 5
cadeaubonnen.

Uitslag winter puzzel:
De juiste oplossing voor de puzzel in het
winternummer van de Vroegop is.
 
VLOERVERWARMING
 
Onder de vele inzendingen hebben wij
vijf cadeaubonnen verloot.
De gelukkige winnaars zijn:
 
Mw. J. F. Visser
Aspirant Lid
 
 
Dhr. J.A.M. Overkamp
Tuinpark: De Bretten
 
 
Dhr. Flin de Groot
Tuinpark: Eigen Hof
 
 
Dhr. Z. de Vroom
Tuinpark: Lissabon
 
 
Mw. M. Dik
Tuinpark: De Molenaar
 
 
Wij wensen hen veel tuinplezier.
 

Horizontaal
1 Getal 6 uit het Oosten 12 weefsel 14 hoofd van een moskee
15 kilobyte (afk.) 17 bridgeterm (afk.) 18 rund 20 trekdier 21
voorzetsel 22 vul in: “De ……. en de papegaai”(sprookje) 25
puddingpoeder 28 eetlepel (afk.) 29 deel van de dag 31 zeer
open asfaltbeton (afk.) 32 geloofsgemeenschap 33 ingezonden
mededeling (afk.) 35 omroeporganisatie 36 kiezel (symbool) 37
vogel 38 drukplaat voor de stereotypie 40 kraampje 42
lengtemaat (afk.) 43 wondkramp 44 klein kind 46 heus 48
diamant die een dubbelkristal is 51 landbouwwerktuig 53 water
in Friesland 54 Bosnië-Herzegovina (op motorrijtuigen) 56
inhoudsmaat (afk.) 57 ijzer (symbool) 58 deel van een schip 60
Wat kwam uit de fles? (sprookje) 62 allemaal 64 echtverbintenis
66 aaseter 68 jongensnaam 69 Anonieme Alcoholisten (afk.) 70
nieuw- (voorvoegsel) 72 tijdelijk (afk.) 73 Heilige (afk.) 74
bezieling 76 getal 78 weelde 79 het gekroond-worden.

 
Verticaal
1 Dik persoon 2 inzake (afk.) 3 split in de zijkant 4 kaasstad 5
Neon (afk.) 7 naar onze mening (afk.) 8 broodbeleg van sla,
mayonaise, ei en tomaat 9 het vermogen om gevoelsindrukken
waar te nemen 10 en meer (afk.) 11 vul in: “……. en de
zeeman” (sprookje) 13 muzieknoot 16 geschrift 18 breuk 19
nagalm 21 land in het Midden-Oosten 23 Bijbelboek (afk.) 24
Nederlandse Antillen (in internetadres) 26 provincie (afk.) 27 in
het jaar (afk.) 30 modeontwerp 34 fabel 36 “Wat moet zich
openen in het sprookje van Ali Baba?” 38 Suriname (op
motorrijtuigen) 39 hoofddeksel 40 Tunesië (afk.) 41 fopspeen 45
sprookje 47 ontbijtgranen 49 vul in: “………..en de wonderlamp”
(sprookje) 50 “Ali Baba en hoeveel rovers?” 52 edelmetaal 54
beknopt (afk.) 55 hoger sociaalagogisch onderwijs (afk.) 57
“Waar kwam de geest uit?” 59 eerwaarde (afk.) 60 persoonlijk
voornaamwoord 61 tot afscheid (afk.) 63 Lithium (symbool) 65
niet vroeg 67 halmen van gedorst koren 71 lengtemaat 74
legsel 75 edelgas (symbool) 76 titel 77 vogelproduct.
 


